
Protokół Nr 7/2011
z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury

z dnia 11 października 2011 r.

Obecni wg załączonej listy obecności.

Przewodniczący Komisji Pan Stanisław Kazimierski przywitał obecnych i zapoznał z 
następującym porządkiem posiedzenia:

1. Opinia do projektów uchwał w sprawach:
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011 – 2019,
b) zmiany uchwały budżetowej na 2011 r.,
c) zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu gminy 
Janowiec Kościelny w 2011 r. 
d) zatwierdzenia regulaminu głosowania wyboru ławników,
e) wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Nidzicy na kadencję 2012-2015,
f) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
g) ustalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie gminy

2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010-2011.
3. Informacja na temat organizacji szkół w nowym roku szkolnym 2011-2012. 
4. Stan zaawansowania inwestycji w gminie Janowiec Kościelny.
5. Analiza i ocena działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Szczepkowie 

Borowym.
6. Informacja o funkcjonowaniu Klubu Sportowego „Orzeł”.
7. Informacja o stanie ochrony przeciwpożarowej w gminie.
8. Wniosek KPPSP w Nidzicy o dofinansowanie zakupu nowego samochodu.
9. Sprawy różne. 

Przewodniczący zadał pytanie o uwagi w sprawie zmian w porządku posiedzenia. 

Radny Tomasz Zakrzewski zaproponował wprowadzenie do porządku posiedzenia tematu 
„Działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej”. 

Przewodniczący zadał pytanie: Kto jest za wprowadzeniem proponowanego tematu 
do porządku posiedzenia?

Komisja w głosowaniu (7-za) przyjęła proponowaną zmianę. 

Temat „Działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej” został dodany do porządku 
posiedzenia jako pkt. 9

Radny Piotr Rogalski zaproponował wprowadzenie punktu „Porządek obrad sesji” 
do porządku posiedzenia

Przewodniczący zadał pytanie: Kto jest za wprowadzeniem proponowanego tematu 
do porządku posiedzenia?

1



Komisja w głosowaniu (7-za) przyjęła proponowaną zmianę. 

Temat „Porządek obrad sesji” został dodany do porządku posiedzenia jako pkt. 10.

Przewodniczący zadał pytanie o inne uwagi dotyczące porządku posiedzenia.

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniego 
posiedzenia.

Komisja jednogłośnie (7-za) przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia. 

Ad. pkt 1 
Projekt uchwały w/s zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011-

2019.

Skarbnik  Gminy  przedstawiła  zakres  wprowadzonych  zmian  w  Wieloletniej 
Prognozie  Finansowej  Gminy.  Zmiany  wynikły  w  związku  z  programem 
„Indywidualizacja  ....”   i  na  ten  cel  należy  przewidzieć  środki  w  budżecie  gminy, 
wprowadzić  należało  też  środki,  które  otrzymaliśmy  w  związku  z  wyborami 
parlamentarnymi. Zmianie uległo także księgowanie środków w ramach programu „Punkty 
w szkole czasem lepsze niż przedszkole”. 

Po zapoznaniu z treścią uchwały Komisja przystąpiła do głosowania:
Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2011-2019?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad.pkt. 1 b.
Projekt uchwały w/s zmiany uchwały budżetowej na 2011 r.

Skarbnik Gminy przedstawiła zakres zmian wprowadzonych w budżecie gminy na 
2011 r. Ściśle wiążą się one ze zmianą Wieloletniej Prognozy Finansowej. Zwiększeniu 
uległ plan dochodów oraz plan wydatków o 44 277,00 zł. Do zał. Nr 6 wprowadzono nowe 
programy  realizowane  przez  gminę  w  2011  roku  i  latach  następnych.  Zmiany 
spowodowane  są  zwiększeniem  środków  otrzymanych  od:  PZU  Olsztyn,  Komendy 
Głównej Straży Pożarnej, subwencji z Ministerstwa Finansów. Zmniejszono środki własne 
w ramach zadania „Modernizacja stacji uzdatniania wody w mjsc. Bielawy”. 

Dodała, że zostały zabezpieczone środki na lokacie na kolejny etap budowy drogi 
powiatowej  Safronka – Janowiec Kościelny – Kuce.  W niedługim czasie wpłynie zwrot 
środków za remont i wyposażenie świetlic wiejskich. 
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Radny Rogalski zapytał jakie są plany inwestycyjne na rok 2012?
Uzyskał odpowiedź, że nie minął jeszcze termin składania wniosków do budżetu. 

Na  pewno  będzie  to  wodociąg,  oczyszczalnia  w  Safronce,  świetlice  w  Nowej  Wsi  i 
Zaborowie oraz stworzenie miejsc integracji w 6 sołectwach.  

Duże  dotacje  z  budżetu  gminy  zostają  przekazywane  dla  Gminnego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej  oraz szkół. 

Pani  Wójt  wyjaśniła,  ze  w  przypadku  szkół  największe  koszty  to  dowożenie 
uczniów, ogrzewanie oraz koszty energii elektrycznej. 

Radny Rogalski zadał pytanie, jakie są koszty dowożenia uczniów?
Pani Wójt odpowiedziała, że koszty te kształtują się w granicach 250 tyś złotych 

rocznie. 
Radny Tomasz Zakrzewski zapytał o jaką sumę zmniejsza się subwencja dla gminy 

w związku z napływającymi środkami dla Środowiskowego Domu Samopomocy?
Skarbnik  stwierdziła,  że  trudno  jest  to  wyliczyć,  zależy  to  od  wskaźników 

dochodowych gminy. 
Radna Olszewska zwróciła się z pytaniem, o ile wzrosłoby zadłużenie gminy gdyby 

nie było napływających środków dla ŚDS?
Skarbnik udzieliła odpowiedzi, że zadłużenie wzrosłoby o ok. 10%. 
Pani Wójt dodała, że złożony został  wniosek na „schetynówkę” na remont drogi 

Smolany – Żardawy – Szczepkowo Borowe. Jeszcze nie otrzymaliśmy odpowiedzi, czy 
środki dostaniemy. Należy zastanowić się też nad budową Orlika. Najlepszym miejscem 
pod jego budowę jest boisko treningowe. Nie musimy budować Orlika, ale chociaż boisko 
wielofunkcyjne.

Radny Rogalski uważa, że koszty utrzymania takiego obiektu są bardzo wysokie. 
Sekretarz Gminy wyjaśniła jakie to są koszta. Posypkę należy uzupełniać a trawę 

systematycznie  nawadniać.  Płyta  boiska  wymaga  oczyszczania.  Poza  tym  program 
wymaga, aby zatrudnić 2 opiekunów. Dodatkowe bardzo duże są koszty oświetlenia. 

Komisja  negatywnie  ustosunkowała  się  do budowy Orlika w przyszłym roku,  ze 
względu na zbyt duże koszty.

Po dyskusji przystąpiono do głosowania:
Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2011 rok?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 c. 
Projekt  uchwały  w/s  zaciągnięcia  kredytu  na  finansowanie  planowanego 

deficytu budżetu gminy Janowiec Kościelny w 2011 r. 
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Skarbnik Gminy Elżbieta Wiśniewska wyjaśniła, że w uchwale w sprawie budżetu 
na 2011 rok przewidziano kredyt w wysokości 1 391 414,81 zł na pokrycie wydatków. W 
związku z przygotowaniami do projektu budżetu na rok 2012 należy przygotować plan 
zamknięcia roku 2011 i konieczne jest przygotowanie dokumentacji do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie w celu otrzymania opinii w tej kwestii.  

Po zapoznaniu z treścią uchwały przewodniczący zadał pytanie: 
Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu?

6– za
0 – przeciw
1 – wstrzymujący

Komisja   pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 d.
       Projekt uchwały w/s zatwierdzenia regulaminu głosowania wyboru ławników

Sekretarz  Gminy  Zofia  Wielgus  wyjaśniła,  że  regulamin  głosowania  w  sprawie 
wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Nidzicy reguluje zasady wyborów ławników na 
kadencję 2012-2015. Na Sesji zostanie wybrana Komisja Skrutacyjna, która przeprowadzi  
głosowanie. Radni dokonują wyboru 2 ławników. Zespół do wyboru ławników przedstawi 
opinię o kandydatach. 

Po zapoznaniu się z  treścią regulaminu komisja  ustaliła,  że należy dodać zapis 
dotyczący  regulacji  procedury  w  przypadku,  gdy  wystąpi  równa  liczba  głosów  na 
kandydatów. 

Głosowanie:

Kto jest  za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminy głosowania 
wyboru ławników?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Ad. pkt. 1 e.
Projekt  uchwały w/s  wyboru ławników  do Sądu Rejonowego w Nidzicy na 

kadencję 2012-2015

Sekretarz wyjaśniła, że wpłynęły 4 zgłoszenia kandydatek, jedno z nich nie spełnia 
jednak wymogów formalnych, w związku z czym Rada powinna podjąć uchwałę w sprawie  
pozostawienia zgłoszenia na ławnika bez dalszego biegu. Przy wyborze ławników Rada 
posiłkowała się będzie opinią zespołu do wyboru ławników, która zostanie przedstawiona 
na najbliższej Sesji. 

Sekretarz  odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  pozostawienia  zgłoszenia  na 
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ławnika bez dalszego biegu oraz projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 
Rejonowego w Nidzicy. 

Głosowanie:
Kto  jest  za  przyjęciem  uchwały  w  sprawie  pozostawienia  zgłoszenia  na  ławnika  bez 
dalszego biegu? 

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Głosowanie:
Kto  jest  za  przyjęciem  uchwały  w  sprawie  pozostawienia  wyboru  ławników  do  Sądu 
Rejonowego w Nidzicy?

6– za
0 – przeciw
1 – wstrzymujący

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał

Ad. pkt. 1 f.
Projekt uchwały w/s uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Jadwiga  Komorowska 
przedstawiła  projekt  uchwały  i  wyjaśniła,  że  będzie  on  tekstem  ujednoliconym 
dotychczasowych uchwał  w sprawie uchwalenia Statutu i jego zmian. Ponadto zostaną 
ujęte  nowe  zadania  przekazane  dla  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  czyli: 
obsługa organizacyjno – techniczna zespołu interdyscyplinarnego na postawie ustawy o 
przeciwdziałaniu  przemocy  w  rodzinie  oraz  praca  z  rodziną  na  podstawie  ustawy  o 
wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, która wchodzi w życie od 1 stycznia 2012 
r.  Gmina  będzie  uczestniczyła  w  kosztach  wspierania  rodzin  zastępczych  dla  nowo 
powstałych rodzin. 

Głosowanie:
Kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  przedstawiony  projekt  uchwały 
określającej Statut Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Ad. pkt. 1 g.
Projekt  uchwały  w/s  ustalenia  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy

Kierownik  Jadwiga  Komorowska  wyjaśniła,  że  przedstawiony  projekt  uchwały 
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będzie tekstem ujednoliconym dotychczasowej uchwały w sprawie regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy. 
Ponadto zostały uwzględnione przepisy ustawy o ograniczaniu barier administracyjnych 
dla obywateli i przedsiębiorstw, które wprowadziły zmiany do ustawy o systemie oświaty i 
muszą być uwzględnione w Regulaminie.  

Zdaniem Kierownik wprowadzenie zróżnicowania dochodowego przy przyznawaniu 
stypendium nie będzie korzystnym rozwiązaniem, ponieważ często dochód rodziny nie jest 
wykazany taki, jaki jest rzeczywiście. Najniższa kwota stypendium to 72 złote. Kierownik 
wyjaśniła, że w przypadku gdy zachodzi podejrzenie, że oświadczenie o dochodach nie 
jest zgodne ze stanem rzeczywistym to rozpoczynamy dostępowanie dowodowe. 

Po analizie przedstawionego projektu uchwały komisja przystąpiła do głosowania:
 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu udzielania 
pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie 
gminy?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad pkt. 2. 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010-2011.

Obowiązek  sporządzenia  i  przedstawienia  informacji  o  stanie  realizacji  zadań 
oświatowych Gminy wynika z ustawy o systemie oświaty. 

Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją dotyczącą zadań oświatowych 
gminy,  stanu organizacji  i  bazy lokalowej,  kadry i  systemu doskonalenia zawodowego, 
poziomu  nauczania,  sukcesów  uczniów,  formy  pracy  wychowawczej,  działalności 
profilaktycznej,  bezpieczeństwa  w  szkole,  stypendiów  oraz  finansowania  zadań 
oświatowych. 

Komisja pozytywnie ustosunkowała się do przedłożonej informacji o stanie realizacji 
zadań oświatowych na rok szkolny 2010-2011. 

Ad.pkt. 3. 
 Informacja na temat organizacji szkół w nowym roku szkolnym 2011-2012. 

Radni w materiałach otrzymali informacje na temat organizacji szkół przedłożone 
przez Dyrektorów Szkół. W Zespole Szkół w Janowcu Kościelnym funkcjonuje 1 oddział 
przedszkolny, 7 oddziałów Szkoły Podstawowej oraz 6 oddziałów Gimnazjum. Łącznie w 
Zespole Szkół uczęszcza 309 uczniów. Ponadto działa tu punkt przedszkolny do którego 
uczęszcza 35 dzieci 3-4 letnich. Zatrudnionych jest 31 nauczycieli (łącznie 30,17 etatu). 

Do  Szkoły  Podstawowej  w  Waśniewie  –  Grabowie  uczęszcza  107  dzieci. 
Zatrudnionych jest 12 nauczycieli. Tu także funkcjonuje punkt przedszkolny. 

Komisja po zapoznaniu się z przedłożoną informacją na temat organizacji szkół w 
nowym roku szkolnym, przyjęła ją z aprobatą. 
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Ad pkt. 4. 
Stan zaawansowania inwestycji w gminie Janowiec Kościelny.

Kierownik  Stanisław  Wrzeszczyński  omówił  stan  zaawansowania  inwestycji  w 
gminie. Trwa przebudowa dróg powiatowych na odcinku Safronka – Janowiec Kościelny – 
Kuce, są niwelowane usterki.  Gmina partycypuje w kosztach. Pod koniec października 
planowany jest  końcowy odbiór.  Nie  wiadomo jeszcze,  kiedy rozpocznie  się  realizacja 
drugiego etapu. 

Modernizowana  jest  też  stacja  uzdatniania  wody  w  Bielawach  –  zadanie 
współfinansowane  ze  środków  Unii  Europejskiej.  Zadanie  realizowane  przez  Zakład 
Gospodarki Komunalnej. 

Zakończone zostało  zadanie „Remont  świetlic  wiejskich w Janowcu Kościelnym, 
Starych Połciach i Bielawach”. 

Zrealizowane zostało  także wykonanie koncepcji  projektowej  budowy wodociągu 
łącznie z przyłączami do sołectwa Zabłocie Kanigowskie oraz do zabudowy kolonijnej w 
miejscowościach  Bielawy,  Szczepkowo  –  Zalesie  i  Kuce.  W  Bielawach  zapięcie 
zlokalizowane będzie w obrębie skrzyżowania a następnie drogą gruntową podłączona 
kolonia  Bielawy  (działka  Nr  215/3).  Projektant  uznał,  że  drogą  gminną  będzie  łatwiej 
poprowadzić sieć, bez wkraczania w grunty prywatne. Długość ok. 1500 metrów. Kolejne 
przyłącze  zaczynać  się  będzie  pomiędzy  Szczepkowem  –  Iwany  a  Krajewem  – 
Kawęczynem,  następnie  drogą  gminną  podłączenie  kolonii  Szczepkowa  –  Zalesia. 
Długość  –  ok.  750  m.  Z  wodociągu  w  mjsc.  Kuce  zostanie  przeprowadzona  sieć  do 
zabudowy kolonijnej. Długość – ok. 400 metrów. W przypadku wsi Zabłocie Kanigowskie 
budowa obejmować będzie grunty gminne i powiatowe oraz grunty prywatne. Długość – 
ok.  8,5  km.  Zostało  wszczęte  postępowanie  zmierzające  do  wydania  decyzji  o 
środowiskowych  uwarunkowaniach  zgody  na  realizację  przedsięwzięcia.  Decyzja  ta 
wynika z ustawy o ochronie środowiska i mówi o potencjalnym oddziaływaniu inwestycji na 
środowisko.  Kiedy  decyzja  ta  będzie  prawomocna  zostanie  wszczęta  procedura  na 
wydanie  decyzji  o  warunkach  zabudowy  dla  inwestycji  celu  publicznego.  Szczegóły 
inwestycji będą znane po wykonaniu projektu technicznego na to zadanie. Koszt projektu 
to szacunkowo 35.000 zł, natomiast wykonanie to koszt ok. miliona złotych. 

Wykonana została termomodernizacja budynku administracyjnego Urzędu Gminy. 
Część kosztów zostanie pokryta z umorzenia pożyczki z WFOŚiGW w Olsztynie.  

Sporządzana jest dokumentacja projektowo – kosztorysowa na budowę systemu 
oczyszczania  ścieków sanitarnych  w  Safronce.  Czas  wykonania  projektu  –  luty  2012.  
Przetarg odbył się 10 października i wybrany został Andrzej Banach z Olsztyna, za kwotę 
33.800 zł brutto. 

Został ogłoszony przetarg na remont chodników i miejsc parkingowych w Janowcu 
Kościelnym. Rozstrzygnięcie przetargu odbędzie się 24.10.2011 r. 

Zakupiono i zamontowano wiaty przystankowe w Bukowcu Wielkim i Gwoździach. 
W najbliższym czasie zostanie wykonana w Powierzu. 

Z  płyt  jomb  sposobem  gospodarczym  poprawiany  jest  dojazd  na  osiedlu 
mieszkaniowym w Janowcu Kościelnym.

Kierownik  poinformował  komisję,  że  9  września  z  inicjatywy  radnego  Tomasza 
Zakrzewskiego odbyło się spotkanie w Nowej Wsi Wielkiej, na którym byli przedstawiciele 
Starostwa Powiatowego i Gminy. Istnieje konieczność wykonania przepustów pod koroną 
drogi  w  celu  zlikwidowania  powstających  po  opadach  deszczu  zastoisk  wodnych  i  
odprowadzenie wód opadowych i roztopowych z pasa drogowego do pobliskiego cieku 
wodnego. Ustalono, że sprawa zostanie przedstawiona na komisjach Rady z propozycją o 
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wyrażenie zgody na przejęcie drogi powiatowej w Nowej Wsi Wielkiej, w celu inwestycji  
obejmującej  przebudowę dróg powiatowych wraz z chodnikami i  odprowadzeniem wód 
(kanalizacja deszczowa). Gmina miałaby opracować projekt budowlany i złożyć stosowny 
wniosek o dofinansowanie w ramach programów, z których mogą korzystać jedynie gminy 
wiejskie  oraz  zabezpieczyć  środki  finansowe  na  realizację.  Powiat  zobowiąże  się 
przekazać Gminie na okres trwania projektu drogi  powiatowe na tym odcinku w mjsc. 
Nowa Wieś Wielka  oraz  zobowiąże się  do  współfinansowania  (ok.  10  %)  w realizacji 
zadania. 

Jeśli  radni  nie  wyrażą  zgody  to  Starostwo  wykona  jedynie  odcinek  drogi  przy 
remizie  strażackiej  –  wykona  pogłębienie  rowu  przydrożnego  wraz  z  udrożnieniem 
przepustów oraz wykona ścinkę zawyżonych i  uzupełnienie zaniżonych poboczy.,  przy 
pomocy gminy (od drugiej studni do rzeki Dąbrówki).  

Komisja negatywnie ustosunkowała się do przedstawionych propozycji. Gmina nie 
będzie włączała się do realizacji tego zadania ze względu na trudną sytuację finansową. 

Przewodniczący zadał pytanie: Kto jest za tym, aby Starostwo Powiatowe wykonało 
odwodnienie drogi  przy remizie  strażackiej  a  Gmina odprowadzenie wody do rzeki  na 
terenie gminnej działki?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawioną propozycję.

Kierownik  dodał,  że  w  najbliższym  czasie  odbędą  się  przetargi  na  sprzedaż 
mieszkania  w  Waśniewie  –  Grabowie  oraz  lokalu  w  Nowej  Wsi  Wielkiej.   Zostały 
przeprowadzone rozmowy z rodziną zamieszkującą lokal gminny w Napierkach. Budynek 
gospodarczy  który  się  tam  znajduje  jest  również  w  bardzo  złym  stanie.  Rodzina  ta 
zaproponowała,  aby  gmina  zapewniła  im  lokal  w  Napierkach,  który  obecnie  prywatny 
właściciel chce sprzedać. 

Ad pkt. 5.
Analiza i ocena działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Szczepkowie 
Borowym.

Prezes Fundacji  Ireneusz Kondrów przedłożył  komisji  sprawozdanie z obecnego 
funkcjonowania placówki  oraz planowanych obszarach działalności.  Komisja  zapoznała 
się  z  przedłożoną  informacją  i  zaproponowała,  aby  zaprosić  Prezesa  Kondrowa  na 
najbliższą Sesję Rady Gminy. 

Ad. pkt. 6.
Informacja o funkcjonowaniu Klubu Sportowego „Orzeł”.

Komisja  z  aprobatą  przyjęła  przedłożone  sprawozdanie  Ludowego  Klubu 
Sportowego „Orzeł”. 

Ad. pkt. 7. 
Informacja o stanie ochrony przeciwpożarowej w gminie.
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Po  zapoznaniu  się  z  treścią  przedłożonej  informacji  dotyczącej  ochrony 
przeciwpożarowej,  w  tym  interwencji  jednostek  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  oraz 
doposażenia jednostek komisja przyjęła je z aprobatą. 

Ad. pkt. 8. 
Wniosek KPPSP w Nidzicy o dofinansowanie zakupu nowego samochodu.

Pani  Wójt  wyjaśniła,  że  Komendant  Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej  w 
Nidzicy zwrócił  się z prośbą o dofinansowanie w kwocie 5 tyś złotych zakupu nowego 
samochodu 9 – osobowego typu mikrobus dla Komendy. 

Radny Tomasz Zakrzewski proponuje, by przekazać środki ale w mniejszej kwocie 
niż wnioskowana. 

W dyskusji radni uznali, że 5 tyś to zbyt duża kwota dotacji. Padła propozycja by 
było to 1000 złotych. 

Przewodniczący zaproponował głosowanie:

Kto jest za przekazaniem dotacji dla KPPSP w Nidzicy w kwocie 1000 złotych?

7– za 
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja wyraziła pozytywną opinię dla przekazania 1 tysiąca złotych dla Komendy 
PPSP. 

Ad.pkt. 9. 
Działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej.

Komisja dokonała wizji lokalnej wybudowanej wiaty przeznaczonej na składowanie 
drewna opałowego przez Zakład Gospodarki Komunalnej. 

Radni uważają, że z powodu palenia drewnem mokrym efektywność spalania jest 
mniejsza i skraca się żywotność pieca. 

Radny Tomasz Zakrzewski proponuje, aby drewno przed zimą zostało umieszczone 
pod wiatą.  Należy także przekalkulować,  czy nie  będzie korzystniej,  gdy do przewozu 
drewna zostanie zatrudniona osoba posiadająca stosowny sprzęt. 

Radny Rogalski uważa, że drewno nie wyschnie przed włożeniem do pieca. Należy 
zrobić  dwuletni  zapas  drewna,  wówczas  w  roku  przyszłym drewno do  palenia  będzie 
suche. 
 

Radny Zakrzewski zwraca uwagę na fakt, że starsi ludzie mają obowiązek zakupu 
kosza i comiesięcznej opłaty. Ponadto starsze osoby muszą donosić kosz do ulicy. Takie 
osoby wytwarzają niewielką ilość śmieci. Uważa, że odbiór od takich ludzi powinien być 
rzadziej niż raz w miesiącu.

Radny Stanisław Kazimierski uważa, że jest to złe rozwiązanie ze względu na to, iż 
śmieci będą zalegały długi czas w koszu, co jest problemem ze względów sanitarnych, 
szczególnie latem. 
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Radna Malinowska powiedziała,  że gdy się poprosi  o to,  to pracownicy Zakładu 
pomagają w przeniesieniu kosza. 

Komisja wnioskuje o udzielenie odpowiedzi przez Kierownik ZGK na sesji, na temat 
wydatkowania dotacji od gminy dla Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

Ad.pkt. 10
Porządek obrad sesji.

Radny  Rogalski  zwrócił  uwagę  na  § 32  statutu  gminy,  który  mówi  o  tym,  że 
porządek obrad obejmuje w szczególności wolne wnioski i informacje oraz interpelacje i  
zapytania radnych. W porządku obrad sesji nadzwyczajnej brakowało takiego zapisu. 

Pani Wójt wyjaśniła, że Sesja Nadzwyczajna zwoływana jest na stosowny wniosek, 
w konkretnym celu. Wcześniej również nie stosowano takiego punktu w porządku obrad. 
Jest to specyficzna sesja, w statucie gminy znajduje się odwołanie w tej kwestii do ustawy, 
ustawa natomiast  nie  precyzuje tego,  jednak fakt  zapisu,  że „sesja nadzwyczajna jest 
zwoływana na wniosek Wójta lub ¼ składu rady” potwierdza,  że jest ona zwoływana, tylko 
w celu rozpatrzenia tego wniosku. Dodatkowo mówi się w ustawie, że na zmianę porządku 
obrad musi wyrazić zgodę wnioskodawca. 

Ad. pkt. 11
Sprawy różne. 

Komisja  dokonała  oględzin  prac  termomodernizacyjnych  Urzędu  Gminy. 
Wykonawca wyjaśnił, że koniecznym jest wykonanie dodatkowo odwodnienia budynku. 
Przewodniczący zaproponował głosowanie:

Kto jest za tym, by wykonać dodatkowo odwodnienie budynku?

7– za 
0 – przeciw
0 – wstrzymujący
Komisja w głosowaniu wyraziła aprobatę dla takich działań. 

Radna  Olszewska  zgłosiła,  że  na  jej  działkę  zostało  bez  jej  zgody  wykonane 
odwodnienie w związku z remontem dróg w Janowcu Kościelnym. 

Pani Wójt wyjaśniła, że jest to inwestycja powiatu, gmina nie jest decydentem w tej  
kwestii.

Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  zamknął  posiedzenie 
Komisji Oświaty i Kultury.

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
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